



Cadangan Perkhidmatan Perbankan Islam Mendapatkan Kelulusan IMF

Oleh [Ghiath Shabsigh](#), [Ross Leckow](#) dan [Zeine Zeidane](#)

21 Februari 2017

[Perbankan Islam](#), sudut kecil tetapi berkembang pesat dalam dunia kewangan, menerima perhatian yang lebih besar daripada pengawal selia dan pembuat dasar. IMF baru-baru ini menerima pakai satu set [cadangan](#) mengenai perbankan Islam dan menyeru set dasar yang lebih menyeluruh bagi memastikan kestabilan kewangan di negara-negara dengan perbankan Islam dan menyokong pembangunan industri yang berkembang ini. IMF kini meminta kerja-kerja tambahan dan kerjasama kakitangan dengan agensi antarabangsa yang lain untuk meningkatkan penggunaan standard yang berkaitan bagi perbankan Islam dan untuk menangani jurang pengawalseliaan yang tersisa.

Industri ini tumbuh kepada lebih daripada \$1.5 trilion dalam aset tahun lalu daripada kira-kira \$100 bilion pada akhir 1990-an dan kini mempunyai kehadiran di 60 negara, kebanyakannya di Timur Tengah dan Asia Selatan dan Asia Tenggara, tetapi semakin di Afrika, Asia Tengah dan Eropah.

Beberapa fakta perbankan Islam

[Perbankan Islam](#) merujuk kepada perkhidmatan kewangan yang mematuhi prinsip-prinsip kewangan Islam, yang melarang faedah, spekulasi berlebihan, perjudian dan jualan pendek; memerlukan layanan yang adil; dan institusi kesucian kontrak. **Beberapa fakta:**

- Hadir di **60 negara-negara**
- Aset global pada 2016 senilai **\$1.5 trilion**
- **14 negara-negara** di Timur Tengah dan Asia dengan lebih daripada 15% daripada aset dalam perbankan Islam
- **2010**, tahun di mana Sukuk (bon Islam) memulakan kerjaya di Bursa Saham New York. (Mereka juga diniagakan di London, Hong Kong dan Singapura.)

Walaupun ia mewakili kurang daripada 2 peratus aset perbankan global, sumbangannya adalah lebih besar di banyak negara dan telah menjadi penting dari segi sistemik (bermaksud akaun asetnya lebih daripada 15% daripada jumlah keseluruhan) dalam 14 daripada mereka, termasuk Malaysia, Kuwait dan Arab Saudi.

Perbankan Islam mempunyai potensi untuk menjadikan perkhidmatan kewangan yang lebih meluas kepada orang-orang yang pada masa ini kurang diberi perhatian dan untuk menyokong pembangunan ekonomi. Apa lagi, [prinsip membimbing](#) boleh menggalakkan daya tahan sektor kewangan. Namun pertumbuhan dan ciri-ciri yang membezakannya daripada perbankan konvensional pesat industri menimbulkan

cabaran kepada penyelia dan bank-bank pusat. Hasilnya, terdapat pengiktirafan antarabangsa yang luas mengenai keperluan untuk satu rangka kerja dasar dan persekitaran yang menggalakkan kestabilan kewangan dan pembangunan industri.

Norma Antarabangsa

Selama lebih daripada satu dekad, [Lembaga Perkhidmatan Kewangan Islam](#) yang berpangkalan di Kuala Lumpur telah membawa usaha untuk membangunkan standard pengawalan dan penyeliaan yang melengkapinya norma-norma antarabangsa yang sedia ada dalam bidang yang berkaitan dengan perbankan Islam. Proses ini berakhir pada tahun 2015 dengan pembangunan "Prinsip-prinsip Teras bagi Peraturan Kewangan Islam" untuk perbankan. Sekarang cabaran yang akan dihadapi untuk memastikan bahawa standard ini digunakan secara meluas dan konsisten.

Beberapa kawasan penting yang lain masih perlu ditangani. Ini termasuk membangunkan rejim resolusi teguh (menangani gagal bank) dan lain-lain jaringan keselamatan kewangan dan mempercepatkan pemberian aset cair yang berkualiti tinggi seperti Sukuk berdaulat, sejenis sekuriti yang dikeluarkan oleh kerajaan. Akhir sekali, kemunculan produk kewangan hibrid baru-baru ini yang meniru aspek kewangan konvensional dalam konteks perbankan Islam telah menaikkan risiko baru dan kompleks yang masih ditangani oleh pengawal selia.



Ghiath Shabsigh, pakar utama IMF mengenai perbankan dan kewangan Islam, adalah Penolong Pengarah di Jabatan Pasaran Modal Kewangan dan IMF. Sebelum ini, beliau merupakan ketua bahagian yang bertanggungjawab untuk menguruskan kerja sektor kewangan IMF di rantau Timur Tengah dan Asia Tengah. Beliau berkelulusan PhD dalam ekonomi monetari dan kewangan antarabangsa dari University of Wisconsin-Milwaukee.



Ross Leckow juga Timbalan Ketua Peguam di Jabatan Undang-undang IMF. Warganegara Kanada, Encik Leckow mempunyai pengalaman yang luas dalam operasi kawal selia dan kewangan IMF dan kini mengetuai kerja-kerja peguam IMF mengenai isu-isu pembaharuan undang-undang sektor kewangan di negara-negara anggota. Beliau juga telah menyumbang kepada usaha IMF untuk membangunkan satu rangka kerja undang-undang antarabangsa bagi penyelesaian institusi kewangan merentas sempadan. Sebelum menyertai IMF pada tahun 1990, Encik Leckow diamalkan undang-undang di sektor awam dan swasta di Kanada. Beliau menjadi pensyarah kerap di Amerika Syarikat dan di luar negara mengenai isu-isu undang-undang kewangan antarabangsa.



Zeine Zeidane, warganegara Mauritania, adalah Penolong Pengarah di Jabatan Strategi, Dasar dan Kajian IMF. Sebelum ini beliau adalah penasihat IMF di Timur Tengah dan Jabatan Asia Tengah, yang membawa kerja-kerja di Emiriyah Arab Bersatu, dan juga mengenai Kewangan Islam. Beliau juga pernah berkhidmat sebagai ketua misi untuk Algeria. Sebelum menyertai IMF pada Mac 2012, beliau telah memegang beberapa jawatan di Mauritania, terutamanya sebagai Perdana Menteri, Gabenor Bank Negara, dan Penasihat Ekonomi kepada Presiden. Beliau juga pernah berkhidmat dengan Bank Dunia dan sektor perbankan. Encik Zeidane berkelulusan PhD dalam mata pelajaran Matematik Gunaan dan Ijazah Ijazah dalam Makroekonomi dari University of Nice, Perancis.